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معاون رئيس جمهور در امور زنان و خانواده 
س�ال جدي�د را ب�ا وع�ده توانمندس�ازي 
زن�ان و ك�ودكان و تحقق جامعه دوس�تدار 
خان�واده ظ�رف دو س�ال آينده آغ�از كرد. 
اين در حالي اس�ت ك�ه به رغ�م وعده هاي 
پيش�ين دولت، هيچ برنامه قابل دفاعي كه 
توانايي تجميع ظرفيت ها را داش�ته باش�د 
در ح�وزه زن�ان مش�اهده نش�ده و در اين 
بين اظه�ارات مع�اون امور زن�ان و خانواده 
رياس�ت جمه�وري ك�ه طب�ق معم�ول در 
ادامه رون�د كلي گويي ها اس�ت ب�ا واكنش 
صاحبنظران حوزه زنان مواجه ش�ده است. 
 ش��هيندخت مولاوردي، معاون رئيس جمهور 
در امور زنان و خانواده س��ال جدي��د را با وعده 
توانمندس��ازي زنان و كودكان و تحقق جامعه 
دوستدار خانواده ظرف دو سال آينده آغاز كرد. 
اين در حالي است كه به رغم وعده هاي پيشين 
دولت، هيچ برنامه قابل دفاعي كه توانايي تجميع 
ظرفيت ها را داشته باشد در حوزه زنان مشاهده 
نش��ده و به كلي گويي در اين رابطه اكتفا شده 
است. از س��وي ديگر هر گونه تقاضاي توضيح 
و شفاف س��ازي راجع به برنامه ه��اي دولت در 
حوزه زنان و خانواده، يا سياسي خوانده شده يا 
هيچ قشري اعم از نمايندگان مجلس، رسانه ها 
و نمايندگان افكار عمومي و فعالان حوزه زنان از 
سوي دولتي ها حائز صلاحيت توضيح خواستن 

دانسته نشده اند. 

به هر رو مولاوردي روز گذش��ته گفت: طي سال 
جاري و سال آينده ش��اهد خروجي ملموسي از 
اقدامات معاونت امور زنان خواهي��م بود. وي در 
ديدار نوروزي خ��ود با اصحاب رس��انه و فعالان 
حوزه زنان افزود: اميدواريم س��ال ۹۵ س��ال به 
ثمر نشس��تن همكاري هاي معاونت امور زنان با 
دستگاه هاي اجرايي باشد چراكه در سال هاي اخير 
در چارچوب مسائلي كه نيازمند اقدام فوري بوديم، 

با دستگاه هاي اجرايي توافقنامه امضا كرديم. 
معاون رئيس جمهور ادامه داد: اميدواريم كه در 
جهت عملي كردن اقتصاد مقاومتي از ظرفيت 
عظيم زنان غفلت نش��ود، از س��وي ديگر براي 
تحقق اقتصاد مقاومتي صرفاً از دولت نمي توان 
توقع اقدام داشت و از همه ظرفيت ها بايد بهره 
گرفت تا جامعه اي داش��ته باش��يم ك��ه از نظر 
اقتصادي و فرهنگي مقاوم باشد، به گونه اي كه 
تمام دنيا آرزوي زيستن در ايران داشته باشند. 
در اين بين اظهارات معاون امور زنان و خانواده 
رياست جمهوري كه طبق معمول در ادامه روند 
كلي گويي ها است با واكنش صاحبنظران حوزه 

زن مواجه شده است. 
  زنان گرفتار كلي گويي هاي زنانه 

معصومه حاجي حسيني، كارش��ناس مسائل 
زنان در اين باره به »جوان« مي گويد: وقتي در 
اظهارات يك مقام مسئول كلي گويي به صورت 
يك رويه ادام��ه دار مطرح مي ش��ود، مي توان 
قضاوت كرد ك��ه برنامه مصداق��ي قابل ارائه اي 

وجود ندارد يا اگر هس��ت از جنس��ي است كه 
در صورت اعلام در مجام��ع عمومي اعتراضات 
گس��ترده اي در پي دارد. به نظر م��ن در دوره 
مديريت كنوني امور زن��ان در دولت هر دو اين 
موارد همزمان هست و برنامه هايي كه در نظام 
فقهي و ديني ما قابل دفاع نيستند مانند بحث 
خروج زنان از كش��ور بدون اجازه همسر، ورود 
زنان به ورزش��گاه و كارگري جنس��ي اولويت 

مي گيرند. 
وي مي افزايد: اين دس��ت برنامه ه��ا در صورت 
اعلام، موج گسترده اي ايجاد مي كنند كه مانع 
برنامه ريزان و مجريان مي شود. بنابراين اقدامات 
بدون حرف و ص��دا در اولويت ق��رار مي گيرند 
وگرنه اگر برنامه درس��ت و متناس��ب با مصالح 
نظام و آرمان هاي انقلاب وجود داشته باشد كه 
بايد گوش رس��انه ها را از آن كر كنند. در حالي 
كه مي بينيم در دو س��ال و نيم گذشته از ورود 
مصداقي به برنامه ها پرهيز شده است، به طوري 
كه حتي برنامه ششم توسعه نيز به اين مشكل 
دچار است و بند مشخصي در مورد زنان و خانواده 
در آن وجود ندارد. وقتي هم كه اعتراض مي كنيم 

در توجيه برنامه ريزان منطقي وجود ندارد. 
 نمايش متف�اوت از تعاملات بين المللي 

دولت
اين فعال ح��وزه زنان خاطرنش��ان مي كند: به 
نظر مي رسد آنچه در مدت عمر دولت يازدهم 
در ح��وزه زنان ش��اهد بودي��م بيش��تر مانور 

ضايقه سنجي جامعه است. س��ؤالي كه مطرح 
مي شود اين است كه آيا مديراني در اين سطح از 
مسئوليت اجرا با جامعه ايران اسلامي بيگانه اند 

كه از اين دست برنامه ها روي ميز مي گذارند؟ 
حاجي حس��يني ادامه مي دهد: وقتي كس��ي 
مي خواهد اشتباهي را انجام دهد ابتدا شبهي از 
آن را مطرح می كند  و بازخورد مي گيرد و بعد از 
اينكه اتفاق خاصي در مجامع علمي و فرهنگي و 
ديني و نخبگاني نيفتاد وارد مرحله بعد مي شود. 
اين سناريوي سوخته اي اس��ت كه در معاونت 

امور زنان دنبال مي شود. 
وي مي گويد: مؤيد پنهان كاري هاي دولتي ها 
در حوزه زنان مقابله هايي است كه با برنامه هاي 
آنها صورت مي گيرد، به عنوان مثال معاهدات و 
تفاهمنامه هاي بين المللي خارج از قواره قانون 
است. اغلب اين قبيل معاهدات شش يا هفت 
ماه بعد از انعقاد و طي مراحلي از آن منتش��ر 
مي ش��وند. در حالي كه تعام��لات بين المللي 
برگه امتياز دولت فعلي است. چرا با اين وجود 
ترجيح مي دهند اين معاهدات در س��كوت و 
بي صدا انجام شوند سؤالي است كه بايد پاسخ 

داده شود. 
  حمله هواپيماها به حق وحقوق زنان

اين كارشناس حوزه زنان مس��ائل فرهنگي را 
در ميان اولويت هاي حوزه زن��ان در درجه اول 
اهميت مي دان��د و ادامه مي ده��د: كرامت زن 
كه به قول مقام معظم رهبري در س��ايه افراط 
و تفريط ها از بين رفته بايد مح��ور برنامه هاي 
دولت قرار گيرد؛ آن هم قرائتي از كرامت كه با 
ادبيات ديني و ملي همخواني داشته باشد و قطعاً 
كرامتي كه از سوي غرب به زنان جهان مخابره 

مي شود، مقصود ما نيست. 
وي به تحقق نيافتن بيمه زن��ان خانه دار و عدم 
ابلاغ اجرايي مرخصي ۹ ماهه زايمان اشاره كرده 
و مي گويد: اگر براي اين امور بنيادي و اساسي كه 
زمينه نظام سازي و جامعه سازي هستند اعتبار 
نيس��ت چطور براي هواپيماهايي ك��ه تنها 4 تا 
6 درصد اف��راد جامعه مي توانند از آن اس��تفاده 
كنند ميلياردها دلار هزينه مي شود. آيا در نظر 
گرفتن منفعت 4 تا 6 درصد افراد جامعه در ازاي 
بي توجهي به حقوق زنان خانه دار و مادران عدالت 
اس��ت؟ آيا معادل ريالي هواپيماه��ا با مرخصي 
زايمان و بيمه زنان خانه دار قابل مقايسه است؟ 

به صراحت اعلام مي كنم تفكر باطلي نس��بت 
ب��ه زن در دولت وج��ود دارد. اينها خ��ود را به 
دس��تگاه هاي بين المللي پاس��خگو مي دانند و 
برنامه هاي شان منطبق با خوشايند آنهاست. آيا 
دولت در جايگاه كلان نظام كه كفالت مردم به او 
سپرده شده بايد اولويت ها را روي اقليت بگذارد 
و همان ها را هم به مجامع جهاني بكشاند؟ اين 
ترويج باطل و پرده دري است. اشغال، ازدواج و 
رفاه خانواده به مراتب داراي اولويت بيش��تري 

هستند. 
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واكنش  يک كارشناس حوزه زنان به كلي گويي هاي خانم معاون

ورود به ورزشگاه ها و خروج بدون اذن همسر از كشور، قرائت وارونه دولت از اولويت هاي حوزه زنان است 

 دولت به جای خرید هواپیما پول بیمه زنان خانه دار
 و مرخصی زایمان را بدهد

   علي تيموري، مدير كل دفتر حفاظت و مديريت صيد و ش��كار سازمان 
حفاظت محيط زيست با اشاره به اينكه يك تفاهمنامه بين سازمان حفاظت 
محيط  زيست و فدراسيون تيراندازي به منظور آموزش شكارچيان تنظيم 
شده است، گفت: اين تفاهمنامه به دفتر حقوقي سازمان تحويل داده شده تا 
كارهاي مربوط به آن انجام شود. وي با بيان اينكه اين دوره آموزشي شامل 
آموزش قوانين و قواعد محيط زيست، شكار و صيد و شناخت گونه هاي در 
معرض انقراض كشور است، اظهار كرد: طبق اين تفاهمنامه به كسي پروانه و 

دفترچه شكار داده مي شود كه اين دوره آموزشي را طي كرده باشد. 
   س��خنگوي س��ازمان انتق��ال خ��ون 
كش��ور از توزي��ع بي��ش از ۸۸ ه��زار واحد 
خون و فرآورده ه��اي آن به بيمارس��تان ها 
و مراكز درماني ط��ي ايام نوروز خب��ر داد و 
گفت: اس��تان هاي تهران، خراسان رضوي و 
مازندران بيش��ترين ميزان اهداي خون را به 
خود اختصاص دادند. بشير حاجي بيگي، در 
رابطه با ميزان اهداي خون در نوروز امسال، 

اظهار داشت: از يك تا 13 فروردين ماه س��ال جديد ۵1 هزار و 716 واحد 
خون توسط مردم اهدا  شده كه ۸ هزار و 6۵2 واحد آن مربوط به شهروندان 

تهراني بوده است. 
   امير مجلسي، مديركل دفتر بيمه هاي سلامت وزارت تعاون، كار و رفاه 
اجتماعي از تصويب پوشش بيمه اي شش قلم دارو در آخرين جلسه شوراي 
عالي بيمه خبر داد و گفت: البته اين مصوبه شوراي عالي بايد مصوبه هيئت 
وزيران را نيز دريافت كند تا اجرايي شود. وي افزود: »ريتوكسي مب« داروي 
تعديل كننده سيستم ايمني كه به عنوان ضد سرطان، درمان پمفيگوس، 
درمان كمكي در MS و بيماران پيوندي كاربرد دارد از جمله داروهايي است 

كه پوشش بيمه اي آن در اين جلسه به تصويب رسيد. 
   معاون برنامه ريزي و توسعه سازمان تاكس��يراني شهر تهران از پيگيري 
قضايي پرداخت نشدن حق بيمه تاكسيران ها به تأمين اجتماعي خبر داد. رضا 
قاضي درباره سناريوي مشكل بيمه تاكسيران ها كه منجر به تجمع جمعي از 
رانندگان تاكسي مقابل شركت تعاوني تاكسيران ها شد، اظهار داشت: در حال 
حاضر راننده تاكسي به عنوان ذي نفع و سازمان تأمين اجتماعي هم مي تواند به 
عنوان طلبكار از شركت واسط شكايت كند اما سازمان تاكسيراني طرف دعوا 
نيست و امكان شكايت ندارد ولي با سازمان تأمين اجتماعي هماهنگ كرديم 

كه شكوائيه اي عليه اين شركت تنظيم شود. 
   معاون اوقافي، حقوقي و امور مجلس س��ازمان اوقاف با ارائه گزارشي از 
عملكرد اين معاونت طي سال ۹4، از اخذ 10 هزار و 7۹1 جلد سند مالكيت 
براي پلاك هاي ثبتي موقوفات و بقاع متبركه در سراس��ر كشور خبر داد. 
حجت الاسلام و المسلمين محمد مهدي حاتمي، با اشاره به اقدامات صورت 
گرفته از سوي س��ازمان طي سال ۹4، اظهار داش��ت: در سال ۹4 اقدامات 

گسترده اي از سوي اين معاونت در قالب برنامه مصوب سال اجرايي شد. 
وي اجراي طرح تحول و بهره گيري از ظرفيت موقوفات در پاسخ به نيازهاي 
روز جامعه با محوريت و اولويت موقوفات درماني كشور و آغاز عمليات احداث 
سه بيمارستان موقوفه از محل اوراق وقف را از ديگر فعاليت هاي مؤثر اين 

معاونت در سال قبل عنوان كرد. 
   رئيس مركز توسعه، پيشگيري و درمان اعتياد سازمان بهزيستي كشور 
از همكاري با معاونت تربيت بدني و سلامت وزارت آموزش و پرورش جهت 
انعقاد تفاهمنامه اي به منظور ارائه آموزش هاي »مهارت زندگي و سلامت 
اجتماعي« براي تمامي مقاطع تحصيلي خبر داد. مجيد رضازاده گفت: يكي 
از گلوگاه هاي بسيار مهم در هر جامعه اي براي ارائه آموزش هاي مهارت هاي 
زندگي و سلامت اجتماعي به منظور پيش��گيري از آسيب هاي اجتماعي، 

مدارس و مراكز آموزشي هستند. 

وارداتچوب»درد«استيا»درمان«؟!
در اين روزها و در واپسين روزهاي پاياني سال گذشته موضوعي مدام 
در اظهارات خانم دكتر ابتكار مكرر مي ش��د كه خبر از توسعه واردات 

چوب براي مصارف گوناگون مي داد. 
ناگفته پيداست كه توس��عه واردات چوب در ظاهر امر – و مشروط بر 
آنكه با نفس اقتصاد مقاومتي همسو و همراستا باشد- اقدامي ارزنده به 
شمار مي آيد. آن هم در شرايطي كه انواع بحران هاي زيست محيطي 
هر يك به انحاي مختلف س��لامت و حيات درختان را تحت الش��عاع 

مخاطرات خود قرار داده اند !
اما با اين اوصاف چند مانع و رادع بر سر راه اين اقدام است كه خواسته و 
ناخواسته بر اهداف ارزشمندي كه بر پروسه واردات چوب ترسيم شده 
سايه خواهد انداخت و چه بسا نتيجه كار را خنثي يا بدتر از وضع فعلي 

كند. با اين حال در ادامه به ذكر چند نكته بسنده مي شود. 
يكم: با توجه به نامگذاري سال جديد و لزوم هماهنگ سازي اقدامات 
اجرايي دولت روي ريل اقتصاد مقاومتي، اي��ن الزام پيش مي آيد كه 
قبل از هر چيز دولت يازدهم در راس��تاي محقق ش��دن كامل دولت 
الكترونيك بكوش��د. به اين معنا كه دولت قدم آخر را در مسير ايجاد 
شبكه اي ارتباطي ما بين ادارات و دس��تگاه ها و ساير كاربران حقوقي 
و حقيقي بردارد تا در اين رهگذر نياز به كاغذ مرتفع شود و به حداقل 

مصرف كمي برسد. 
دوم: محقق شدن دولت الكترونيك نه تنها ضامن بقاي درختان خواهد 
بود، بلكه بسياري از معضلات ش��هري را رفع و رجوع كرده يا كاهش 
خواهد داد. مثلًا اگر تصور كنيد كه يك كاربر از طريق اينترنت بتواند 
كار اداري و نياز خود را مرتفع كند، بديهي است كه در وادي امر سوخت 
كمتري مصرف مي شود و روياي هواي پاك محقق شده و شلوغي معابر 
و ادارت و ترافيك حل خواهد شد. در صرف زمان صرفه جويي مي شود 
و مهم تر از همه مصرف كاغذ به حداقل خواهد رس��يد. اما متأس��فانه 
وضعيت كنوني عكس اين اوضاع را رقم زده است. آن هم در حالي كه 
مسئولان مدعي هستند كه بخش مهمي از دولت الكترونيك محقق 

شده و فاصله كمي تا احقاق كامل دولت الكترونيك دارند!
سوم: بر اساس آمارها و اظهارات كارشناسان نياز به توليد كاغذ در ميان 
س��اير نيازها علت اصلي قطع درختان را رقم مي زند. بر اين اساس در 
چند سال گذشته حركت هاي مقطعي و صد البته ناكافي و ناكارآمدي 
در زمينه حذف مصرف كاغذ در برخي از ادارات دولتي كه براي صدور 
قبوض آب و برق و تلفن و... صورت گرفت كه در نهايت امر اين اقدامات 

نتوانست متضمن حيات و بقاي درختان و جنگل ها شود. 
چهارم: وضعيت فعلي دول��ت الكترونيك مص��داق حكايت قوز بالا 
قوز اس��ت! چراكه هم كاغذ به وفور مصرف مي شود و هم رفت و آمد و 
هزينه هاي گزاف اينترنت پا بر جاست. براي مثال نيم نگاهي به معضل 
نوروزي تهيه بليت اينترنتي اتوبوس خواهيم كرد. اگر شما به صورت 
اينترنتي بليت تهيه كنيد، ناگزيريد ك��ه پرينتي از صورت وضعيت و 
اطلاعات مندرج در سايت تعاوني اي كه به شما بليت ارائه كرده، تهيه 
كنيد و قبل از حركت به متصدي تعاوني تسليم كنيد تا بليت كاغذي 
براي شما صادر شود. بنابراين مصرف كاغذ با احتساب كاغذ پرينت و 
كاغذ بليت در خوش بينانه ترين حالت به دو برابر مي رسد. تازه اين در 
حالي است كه برخي از تعاوني ها مسافر را ملزم مي كنند كه يك روز 
قبل از حركت در محل تعاوني حضور يابد و بليت كاغذي خود را تحويل 
بگيرد. با اين حساب تردد، ترافيك، مصرف سوخت، شلوغي، آلودگي 
و ساير معضلات نيز دوبرابر مي شود و همين اوضاع كميك حكايت قوز 
بالا قوزي است كه به خاله بازي بچه ها ش��بيه تر است تا محقق شدن 
دولت الكترونيك! آن هم درحالتي كه بودجه و هزينه بسيار بيشتري 
از جيب مملكت كسر خواهد ش��د و اين با نفس اقتصاد مقاومتي در 

تعارض و تضاد است! 

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
   گزارش يك

علي خدايي بيجاري 

ش�هردار تهران در حاش�يه بهره ب�رداري از 
زير گذر پل جواديه در جنوب تهران از پيشنهاد 
انتقال راه آهن پايتخت به مناطق حومه اي به 
منظور رفاه حال س�اكنان همج�وار راه آهن 
س�خن گفته و اعلام آمادگي كرده در صورت 
نياز ش�رايطي براي اجراي اين برنامه فراهم 
شود. اين سخنان بلافاصله با واكنش روبه رو 
ش�د و مديرعامل ش�ركت راه آهن جمهوري 
اسلامي ايران اعلام كرد با توجه به تجربه موفق 
كشورهاي توسعه يافته در استفاده از راه آهن 
براي توس�عه ش�هرهاي بزرگ ، اي�ده انتقال 
راه آهن پايتخت به مناط�ق حومه اي طرحي 
منطق�ي و كارشناس�ي به حس�اب نمي آيد. 
  با گسترش جغرافياي شهر تهران در حال حاضر 
بس��ياري از مراكز ارائه خدمات شهري همچون 
فرودگاه، پايانه ها، كارخانجات و ايستگاه و خطوط 
را ه آهن كه در حومه و حاشيه شهري قرار داشتند، 
در ميان بافت مسكوني وشهري قرار گرفته اند و 
اين امر مسائل و مشكلات بسياري را اعم آلودگي 
هوا و صوتي و ش��لوغي را براي ساكنان و زيست 
ش��هري به همراه دارد . وجود خط��وط راه آهن 
تهران - تبريز و تهران- اهواز علاوه بر مس��ائل و 
مشكلات، بافت هاي فرسوده و ريزدانگي،  مناطق 
محصور را به جزيره تبديل و زمينه آس��يب هاي 
اجتماعي و فقر ش��هري را فراهم كرده اس��ت. 
هرچند در چند سال گذشته خط تهران-  تبريز 
به زير زمين منتقل شده و فضاهاي موجود بعد 
از آزاد سازي اراضي در اختيار مناطق اطراف قرار 
گرفت اما وج��ود خطوط راه آهن باق��ي مانده و 
مراكز ايس��تگاهي راه آهن بنا به گفته ش��هردار 
تهران ع��لاوه بر آلودگ��ي هوای ش��هر تهران و 
خطوط راه آهن تهران - تبريز در منطقه 17 شهر 

را منقطع كرده است. 

   خروج مجموعه راه آهن از پايتخت
محمدباقر قاليب��اف در حاش��يه بهره برداري از 
زير گذر پل جواديه درباره طرح انتقال راه آهن از 
محدوده فعلي نيز گفت: بر اساس طرحي كه در 
شهرداري تهران مورد بحث و بررسي قرار گرفته 
است، ما معتقديم با توسعه ش��هر بايد ايستگاه 
مركزي راه آهن از مركز ش��هر به بيرون از شهر 
منتقل شود، به همين منظور دو نقطه براي انتقال 
ايستگاه مركزي راه آهن مد نظر است، به نحوي 
كه دوستان در راه آهن ايستگاه آبيك را مدنظر 
دارند و پيشنهاد ما نيز شمال حرم حضرت امام 
)ره( است. البته طبيعتاً كارشناسان راه آهن بايد 

نقطه جديد را تعيين كنند. 
  آلودگي و مشكلات شهري با وجود راه آهن 

قاليباف ابراز داشت: شهرداري تهران متعهد است 
تا دسترس��ي ها، احداثات و خط مترو مورد نياز 

براي انتقال مسافران به ايستگاه جديد راه آهن را 
فراهم كند تا اين حجم از قطار وارد شهر تهران 
نش��ود چراكه هم اكنون مناط��ق 16، 17 و 11 

تحت تأثير ريل راه آهن هستند. 
شهردار تهران با تأكيد بر ضرورت تصميم گيري 
به منظور انتقال ايس��تگاه راه آهن از شهر تهران 
ابراز داشت: در جريان س��نجش آلودگي هواي 
ش��هر تهران، مي��دان راه آهن هميش��ه يكي از 
آلوده ترين نقاط به ش��مار مي رود. ضمن اينكه 
خط راه آهن اهواز و تبريز در منطقه 17، شهر را 

منقطع كرده است. 
   تصمي�م نهاي�ي ب�ا ش�وراي عال�ي 

شهر سازي 
 پس از انتشار سخنان شهردار تهران در خصوص 
انتق��ال راه آهن به خ��ارج از پايتخت مدير عامل 
شركت راه آهن جمهوري اسلامي ايران اعلام كرد 

با توجه به تجربه موفق كشورهاي توسعه يافته در 
استفاده از راه آهن براي توسعه شهرهاي بزرگ ، 
ايده انتقال راه آهن پايتخت به مناطق حومه اي 
طرحي منطقي و كارشناسي به حساب نمي آيد. 
محسن پورسيد آقايي، درباره  پيشنهاد ارائه شده 
از سوي شهردار تهران مبني بر انتقال راه آهن به 
حومه و استفاده مردم از مترو براي دسترسي به 
آن به ايسنا اظهار كرد: اگر نگاهي به تجربه ديگر 
كشورها داشته باشيم، مي بينيم كه در شهرهاي 
بزرگ و پرجمعيت جهان نه تنها راه آهن به خارج 
از شهر منتقل نشده است كه حتي در مراكز اصلي 
و پرجمعيت ايس��تگاه هايي تعريف شده كه در 

ساختار شهر اهميت بسياري دارند. 
وي با بيان اينكه بحث دسترس��ي آسان و سريع 
مردم ب��ه ايس��تگاه قط��ار يك��ي از اصلي ترين 
دغدغه هاي راه آهن به حساب مي آيد، عنوان كرد: 
ما بايد كاري كنيم كه مس��افران در كوتاه ترين 
زمان ممك��ن و با ص��رف كوتاه ترين مس��ير به 
ايستگاه راه آهن برسند. طراحي پاركينگ هاي 
گسترده براي ايستگاه هاي قطار كه به مسافران 
امكان انتقال سريع به ايستگاه راه آهن را مي دهد، 

مي تواند جزئي از اين فرآيند باشد. 
پورسيد آقايي افزود:  از اين رو نه تنها نمي توان به 
انتقال راه آهن از پايتخت به مناطق حومه اي به 
عنوان يك انتخاب مثبت فكر كرد كه حتي در حد 

يك ايده نيز نمي توان آن را مطرح كرد. 
طبق قانون اختيار تصميم گيري قطعي در اين 
حوزه به ش��وراي عالي شهرس��ازي واگذار شده 
كه رياس��ت آن در اختيار وزير راه و شهرسازي 
است و قطعاً حرف اصلي را در اين حوزه اين شورا 
خواهد زد. از اين رو شهرداري در اين زمينه تنها 
مي تواند پيشنهاد مطرح كند و قطعاً تصميم گير 

نخواهد بود. 

س�لام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

   كاركنان خدماتي پالايشگاه آبادان از مزايا بي بهره اند
جمعي از نيروهاي خدماتي:  از زمان آغاز دولت دهم در پالايشگاه 
آبادان به كاركنان خدماتي نه عيدي مي دهند، نه پاداش سنوات و نه 
غذا، معلوم نيست چرا مسئولان پالايشگاه اين تصميم را گرفته اند. در 
شرايطي كه همه از متهم نفتي و پول هاي عظيم نفتي كه در وسط راه 
گم شده اند صحبت مي كنند، در اينجا از دادن يك وعده غذا به نيروهاي 
خدماتي جلوگيري مي كنند، شايد با اين روش مي خواهند جلوي بريز 

و بپاش ها و دزدي ها را بگيرند.

  جوابيه
 در پي درج مطلب��ي در روزنامه جوان در تاري��خ ۹4/12/17 با عنوان 
»منطقه 12 براي شهروندان امن نيس��ت«، روابط عمومي شهرداري 
منطقه 12 پاسخي داده كه در آن آمده: طبق اعلام حوزه معاونت امور 
ش��هري منطقه، ش��هرداري نه تنها از تخلف حادث شده چشم پوشي 
ننموده بلكه با هماهنگي اتحادي��ه توليدي كيف و كفش مكاني خارج 
از محدوده شهري در نظر گرفته ش��ده تا تمامي واحدهاي اشاره شده 

مستقر در اين منطقه به آنجا نقل مكان نمايند.
در ضمن با توجه به تدابير اتخاذ ش��ده بالغ ب��ر ۵00 مورد رأي تمهيد 
و تعطيل بند 20 ساماندهي نيز اخذ ش��ده و در حال حاضر با جديت 
موضوع جابه جايي توليدي ها پيگيري مي ش��ود و قطع��اً پس از اخذ 
نتيجه اجراي رأي هاي اخذ ش��ده براي واحدهايي كه تمكين ننمايند 

لازم الاجرا خواهد بود.

 توسعه شهري در مناطق جنوبي تهران محصور در ميان خطوط موازي راه آهن 

مخالفت راه آهن با پیشنهاد شهرداری برای خروج از مرکز شهر
بيژن يانچشمه 

   گزارش 2

طرح: حسين کشتکار/ جوان

تصادفاتجادهايبلايجاناقتصادمقاومتي
وقتي روز گذشته سخنگوي نيروي انتظامي خسارت ناشي از حوادث 
جاده اي نوروز امسال را اعلام كرد، مي شد از همين الان پيش بيني كرد 

كه »چه سال نيكويي خواهيم داشت با اين بهار!«
بنا به اعلام پليس 2 تريليون تومان )معادل 2هزار ميليارد تومان( فقط 
طي 1۵روز اول سال بر اثر خسارت ناشي از حوادث جاده اي به اقتصاد 

كشور لطمه خورده است. 
2هزار ميليارد تومان خس��ارت براي 1۵ روز يك رقم نجومي به شمار 
مي آيد؛ رقمي كه بر اساس آن مي توان حدود 10هزار واحد مسكوني 
200ميليون توماني ساخت يا به 200هزار جوان مبلغ 10ميليون تومان 
كمك بلاعوض كرد؛ پولي كه می تواند صرف خريد جهيزيه، برگزاري 

مراسم ازدواج يا انجام كاري شود. 
با اينكه هر سال مسئولان از كاهش تلفات ناشي از حوادث رانندگي خبر 
مي دهند، اما هنوز آمار و ارقام در تصادفات جاده اي و خسارات و تلفات 

ناشي از آن آنقدر بالا است كه نتوان به سادگي از كنارش عبور كرد. 
هزينه هاي تحميلي ناش��ي از تصادفات فقط به خس��ارات سر صحنه 
منتهي نمي شود بلكه بر اساس گزارش ها حدود 7 درصد درآمد ناخالص 
ملي صرف درمان مصدومين ناشي از تصادفات و هزينه هاي آن مي شود 

كه رقم ريالي آن حدود 71 هزار ميليارد تومان است. 
با اين تفاسير اگر قرار اس��ت اقتصاد مقاومتي را به صورت عملياتي در 
زندگي مان جاري و ساري كنيم، نمي توانيم نسبت به اتفاقات و حوادث 

خيابان ها و جاده ها بي تفاوت باشيم. 
پليس عمده ترين عل��ل تصادفات جاده اي در نوروز امس��ال را تخطي 
از سرعت مطمئنه، س��بقت غيرمجاز، عدم رعايت فاصله طولي و عدم 
توجه به جلو عنوان و در همين رابطه اعلام كرده از 147 راننده مقصر 
در حوادث رانندگي بخش قابل توجهي در سنين بين 20 تا 30 سال 

بوده اند و تعدادي نيز به تازگی گواهينامه دريافت كرده بودند. 
همين گفته ها نشان مي دهد اگر كمي در شيوه رانندگي ها تجديد نظر 
ش��ود و جوانان، احترام به قانون و مقررات را در دس��تور كار خود قرار 
بدهند، س��رمايه عظيمي در جامعه حفظ مي ش��ود؛ پول هايي كه به 
صورت مستقيم و غير مس��تقيم در جيب خانوارها باقي مانده و حتماً 

كمك بزرگي براي خانواده ها خواهد بود. 

محمدرضا هاديلو

سخنگوي وزارت بهداشت:
تجميعبيمههااجتنابناپذيراست

سخنگوي وزارت بهداشت با بيان اينكه براساس مصوبات مجلس 
آزماي�ش اجباري براي س�لامت رانن�دگان حمل و نق�ل عمومي 
مشمول بيمه سلامت خواهد ش�د، در مورد تجميع بيمه ها گفت: 
اين موضوع اجتناب ناپذير است و هر كشوري كه در حوزه سلامت 
موفق بوده تجميع بيمه ها را مد نظر قرار داده، ما نيز اين مس�ئله 
را پيگيري مي كني�م و اميدواريم به زودي منتج به نتيجه ش�ود. 
به گزارش »ج��وان« ايرج حريرچي در نشس��ت خب��ري به مصوبات 
مجلس در رابطه با لايحه دائمي شدن احكام قانون برنامه اشاره كرد و 
اظهار داشت: روز گذشته بر اساس اين مصوبات شوراي امنيت سلامت 
غذايي دائمي شد و وظيفه مهم تصويب سامانه خدمات جامع و همگاني 

سلامت و امنيت غذايي به اين شورا داده شد. 
وي به ماده ۹ اين مصوبات اش��اره كرد و عنوان داش��ت: تكليف بيمه 
تكميلي و نوع قراردادها در اين ماده مشخص شد، همچنين در ماده اي 
ديگر شوراي عالي بيمه سلامت مكلف شد قبل از انتهاي سال تعرفه بين 

بخش خصوصي و دولتي را با حق فني واقعي يكسان لحاظ كند. 
س��خنگوي وزارت بهداش��ت ادامه داد: براس��اس ماده اي ديگر از اين 
مصوبات قرار شد آزمايش اجباري براي سلامت رانندگان حمل و نقل 
عمومي مش��مول بيمه سلامت ش��ود، همچنين مجلس مصوبه مهم 
ديگري داشت كه ماليات بر سيگار را تصويب كرد و از اين طريق هزار 
و ۵60 ميليارد تومان منبع جديد ايجاد شده و كاهش مصرف سيگار را 

نيز شاهد خواهيم بود. 
حرير چي عنوان كرد: حدود 7 درصد درآمد ناخالص ملي صرف درمان 
مصدومان ناشي از تصادفات و هزينه هاي آن مي شود كه رقم ريالي آن 

حدود 71 هزار ميليارد تومان است. 

مشكلمدارساستيجاريحلمیشود
م�دارس  و  اس�تيجاري  م�دارس  مش�كلات  ح�ل 
دارد.  ق�رار  م�ا  برنامه ه�اي  اولوي�ت  در  قمع�ي  و  قل�ع 
حجت الاسلام و المسلمين مصطفي ناصري زنجاني، معاون حقوقي و 
امور مجلس وزير آموزش و پرورش با عنوان كردن مطلب فوق گفت: با 
توجه به اينكه مجلس در سال جديد تغيير پيدا كرده و از 7 خرداد كار 
خود را شروع مي كند، تلاش مي كنيم رابطه وزارتخانه را با مجلس طوري 
تنظيم كنيم كه كارها خوب و روان پيش برود و مشكلي به وجود نيايد.  
وي خاطرنشان كرد: در زمينه مسائل حقوقي، حل مشكلات مدارسي 
كه به نوعي با مسائلي مواجه بوده و در آستانه صدور حكم براي واگذاري 
به مالك هستند يا بعضاً با بعضي از دستگاه ها مشكلي وجود دارد، براي 
ما مهم است.  معاون حقوقي و امور مجلس وزير آموزش و پرورش افزود: 
البته مشكل به نحو قابل توجهي در سال هاي پيش حل شده، اما مقداري 

از آن مشكلات باقي مانده است كه آنها را حل مي كنيم. 


